
nr/datum type omschrijving Regelgeving  advies (presidium / griffier) standpunt / advies werkgroep

2019-feb-1 volle agenda's Er is te weinig tijd voor 

stellen van vragen 

Raadswerk art. 47 

Uitwisseling

meer tijd inplannen; 

beperken aantal sprekers;

de portefeuille houder geeft de belangrijkste boodschap 

en de consequenties voor de raad. De ambtenaren doen 

een samenvatting en sturen indien mogelijk vooraf de 

volledige inhoud toe en anders achteraf. Hierdoor 

ontstaat meer tijd voor een dialoog. 

Pres.okt.'19:  Griffie neemt in de instructie op dat 

voorzitters tijdig inventariseren of er nog wensen het 

woord te voeren; ca. 10 minuten voor het einde

2019-feb-2 woordvoering onduidelijkheid over aantal 

woordvoerders per 

onderwerp

Raadswerk art. 46 

Inforonde

Raadswerk art. 47 

voorzittersinstructie moet hierin helder zijn en de 

woordvoerder heeft zijn naambordje zichtbaar, de rest 

draait het naambordje weg.  

2019-feb-3 spreekregels /-termijnen nadere afspraken over 

spreektermijnen

Raadswerk art. 16, 17 Raad moet bepalen hoever een debat gevoerd kan 

worden en tijd;

Dhr. Bouwmeester geeft aan dat interpellatie een 

combinatie is tussen het mondelinge vragenrecht en een 

debat over het onderwerp met de raad. In de eerste 

termijn heeft hij de vragen en de beantwoording de 

ruimte gegeven door interrupties niet toe te staan. In de 

tweede termijn heeft hij het debat gefaciliteerd door 

interrupties toe te staan en ook interrupties op 

interrupties toe te staan. Dit laatste is iets wat in veel 

gemeenten niet gedaan wordt maar waarvan hij heeft 

gemerkt dat hier in Leusden behoefte aan is en wat in 

Leusden ook leidt tot mooie compromissen. Raadsleden 

kunnen tijdens de vergadering altijd een ordevoorstel 

doen als ze op een andere wijze wensen te vergaderen;

extra microfoons zijn geplaatst. 

2019-feb-4 actualiteiten duurt te lang en niet te 

volgen voor toehoorders

Raadswerk art. 35 Inmiddels is actualiteiten naar achteren geplaatst op 

agenda;

Vooraf indienen onderwerp, zodat beantwoording snel 

2019-feb-5 RIB en A-stukken kan werkwijze verbeterd 

worden

Raadswerk art. 47 inmiddels is dit gedeeltelijk meegenomen in advies 

ingekomen stukken. Is dit afdoende?



2019-mrt-1 lange 

raadsvergaderingen

Voorkeur om eindtijd raad 

tussen 22.30 en 23.00 uur te 

houden. 

is dit voor de regels of 

voor ieder raadslid 

individueel?

Wat kunnen we aan de lange vergaderingen doen?

a. Burgemeester eerder signaleren als het te lang 

doorgaan. 

b. Burgemeester sturend optreden bij interrupties. 

c. In fracties bespreken om efficiënter te acteren. 

d. Actualiteiten nog beter nadenken of de vragen passend 

zijn.

e. Wethouder die intervenieerde tussen twee fracties om 

motie. 

f. Goed dat spiegelend raadslid er niet is aan het einde.  

2019-mrt-2 toezeggingen Toezeggingen zijn vaak niet 

helder in tijd en formulering

valt onder taken 

presidium en instructie 

voorzitter

Afhandeling toezeggingen: scherp zijn om toezegging af te 

voeren dan wel goed in te plannen op de termijnplanning. 

Voorzitters moeten bewaken dat toezeggingen gekoppeld 

worden aan een afhandeltermijn. 

2019-mei-1 sturingsinfo bij 

uitwisselingen en 

themaavonden

Het Presidium is verdeeld 

over de toegepaste 

werkvorm “langs de lijn”. 

wijze van aanleveren 

informatie valt buiten 

verordening. 

Voor de toekomst geldt dat verschillende werkvormen 

goed zijn, maar er moet rekening worden gehouden met 

een goede uitleg vooraf en duidelijkheid over wat de 

bedoeling is. 

Presidium geeft de volgende aandachtspunten mee voor 

college: geef sturingsinformatie, bied duidelijke kaders en 

rond af met duidelijke conclusies en procesinformatie. 

2019-mei-2 betrokkenheid inwoners raad hecht groot belang aan 

betrokkenheid inwoners

2019-juni-1 stellen van technische 

vragen

technische vragen in ronde 

en raad

valt onder taken 

presidium en instructie 

voorzitter

Aan de raadsleden en fractievertegenwoordigers wordt 

nogmaals meegeven dat technische vragen echt op de 

markt moeten worden gesteld en niet in de ronde. 

2019-juni-2 agenda raad inspraak ronde Raadswerk art. 21 

Spreekrecht inwoners

2019-juni-3 moties en 

amendementen

wens tijdig delen van moties 

en amendementen (bij 

kadernota)

Raadswerk art. 29 en 30 Dhr. Bouwmeester benadrukt het belang van het 

vastleggen van de politieke boodschap in moties en 

amendementen.  in de algemene beschouwingen ga je 

niet alle moties in detail behandelen maar kan je er wel 

kort naar verwijzen waarmee het formeel is ingediend. 

Dan vervolgens een geclusterd debat over de moties en 

amendementen. Hij stelt voor dat de fracties de moties en 

amendementen tijdig aanleveren zodat het college een 

preadvies kan geven. het verhaal van de algemene 

beschouwingen hoeft Dan niet van te voren worden 

Presidium sept'19: Préadvies van college op de 

ingediende moties en amendementen is gewaardeerd 

als methode, al was het advies niet in alle gevallen 

passend, de strekking werd soms verkeerd uitgelegd. 

Presidium stelt voor om te blijven werken met pre-

advies college, maar het is een gezamenlijke 

verantwoordelijkheid om de bedoeling scherp te 

krijgen



2019-juni-4 RIB-Astukken-

actualiteiten-

inspreekrecht

andere wijze van agenderen 

zodat dit voor de inwoners 

aantrekkelijk wordt

snijdt door alle regels 

heen. 

Mw. Belt geeft aan dat haar inziens de actualiteiten één 

van de belangrijkste aspecten van de raadsvergadering is. 

Ook vindt ze de behandeling van de RIB en A-stukken 

belangrijk, wat nu aan het einde van de uitwisseling 

plaatsvindt. Ze oppert het idee de actualiteiten, 

bespreking van de RIB en een vragenuurtje voor inwoners 

op een aparte avond in de cyclus te plannen? 

2019-sept-1 Aanvangstijden vervroegen aanvang ronde, 

20.00 uur (al tijdens markt)

geen regels oproep om terughoudend te zijn met starten om 20.00 

uur. 

2019-sept-2 Klep-borrel Na elke raadsvergadering 

borrel

niet vastgelegd in regels wens na elke raadsvergadering een borrel

2019-sept-3 Afhandeling brieven aan 

de raad

niet navolgbaar voor 

inwoners hoe raad omgaat 

met ingekomen stukken. 

Raadswerk art. 28 Bij rondvraag besprak presidium behoefte van de raad om 

de agendering en vaststelling van ingekomen stukken 

transparanter te agenderen.

pres.-sept'19: Presidium vraagt om een heldere instructie 

over het agendapunt ingekomen stukken. Het moet helder 

zijn voor afzenders en voor inwoners wat de raad kan 

betekenen. 

Pres.nov.: In verband met de AVG-wetgeving moeten 

alle ingekomen stukken die openbaar op internet 

staat geanonimiseerd worden. Presidium kiest ervoor 

niet langer de  B,C, en D stukken openbaar op internet 

te laten plaatsen.  De A-stukken zullen openbaar bij de 

bespreking van de RIB en A-stukken worden geplaatst. 

Deze bespreking vindt plaats na afloop van de 

Uitwisseling. De lijst ingekomen stukken wordt 

openbaar op internet geplaatst, bij de komende 

raadsvergadering. De raadsleden en 

fractievertegenwoordigers hebben altijd inzicht in alle 

stukken.  

Inwoners die een ingekomen brief naar de raad sturen 

krijgen een ontvangstbevestiging waarbij ze ook 

gewezen worden om de mogelijkheid het onderwerp 

te agenderen op een inwonerstafel op de 

informatiemarkt, of wanneer het onderwerp reeds 

geagendeerd is op de bespreking in de 

uitwisseling/informatieronde. 

2019-sept-4 volle agenda's De agenda’s zijn vaak vol en 

lang waardoor mensen er 

niet aan toe komen om de 

handen te wassen of koffie 

niet vastgelegd in regels Presidium stelt voor om dit probleem intern op te vangen 

zonder dat dit in de agenda’s wordt opgenomen

2019-sept-5 lijst toezeggingen Lijst toezeggingen is lang 

aan het worden. 

Herhaald verzoek aan secretaris om de afhandeltermijn te 

vullen. 

2019-sept-6 Vergaderen op locatie Vergaderen op locatie. 

Van dit voornemen is nog 

niets terecht gekomen. 



2019-okt-1 vervangen presidiumlid het lukt niet altijd om het 

plv.presidiumlid te laten 

vervangen. Duiventil?

Raadswerk art. 4 In de verordening Raadswerk is geregeld een presidiumlid 

zich kan laten vervangen door een vaste ververvanger 

(art.4.2). Het is niet altijd haalbaar gebleken voor alle 

fracties. Presidium besluit, dat er één lijn moet worden 

getrokken bij vervanging waarbij betrokkenheid alle 

fracties én continuïteit geborgd moet worden. 

2019-okt-2 instelling werkgroep 

werkwijze raad

Presidium heeft stilgestaan bij enkele mogelijke 

verbeterpunten voor de raadsvergaderingen. Griffie krijgt 

opdracht om groep te vormen en samen met 

burgemeester de werkwijze raad nader te bekijken en met 

verbetervoorstellen te komen over onder andere: 

- Positie van insprekers in de raad 

- Moties vooraf publiceren op GO

- Indienen en laten toetsen van moties en 

amendementen. 

- Rol en positie college in beantwoording/pre-advies van 

moties en amendementen. 

- Detailniveau van vragen. 

Omschrijving opdracht

2019-okt-3 techniek ter 

ondersteuning 

vergaderingen

split-screen zodat mensen 

thuis camerabeelden 

hebben én de tekst van 

moties, 

cameravoering, 

geen regelgeving, alleen 

AVG

nalopen of dit nog verbeter moet en kan worden.

Aandacht voor avg en mensen die niet in beeld willen 

komen;

klaarstaan bij microfoons en alvast aanmelden met pasje  

verbetert snelheid debat

2019-nov-1 parallelle sessies spanningsveld tussen 

hoeveelheid onderwerpen 

en wens om onderwerpen 

plenair te agenderen zodat 

iedereen er kennis van kan 

geen regels

2019-nov-2 rol van 

inwoners/sprekers bij 

Uitwisseling

onduidelijkheid bij 

voorzitters over uitnodigen 

van inwoners

Het presidium spreekt met elkaar over de rol van 

inwoners bij de uitwisseling. Er wordt geconcludeerd:

- Het is prettig als de insprekers van te voren weten waar 

zij aan toe zijn en als de voorzitter weet wie er komt; 

insprekers moeten zich melden bij de griffie. 

- Verhelderende vragen tijdens de vergadering mogen, 

maar op aanwijzing van de voorzitter. De voorzitter leidt 

de vergadering. Het moet mogelijk zijn een presentatie af 

te maken zonder vragen als de voorzitter hiervoor kiest.  

- Worden inwoners uitgenodigd aan tafel? Deze vraag 

wordt doorgeven aan de werkgroep “werkwijze raad”.  

Presidium ziet voordelen (uitnodigend, geluid uit de 

samenleving) en nadelen. 



2019-nov-3 ondersteunende 

informatie bij voortgang

spreadsheet dat bij de 

voortgang “programma 

leefomgeving” is verstrekt 

en werd aangegeven dat 

men vragen kon stellen. Dit 

is onhandig tijdens de 

vergadering. Graag de 

informatie vooraf of niet. 

geen regels De gemeentesecretaris geeft aan dat met de 

Voortgangsavonden gekozen is van papier naar gesprek te 

gaan over de ‘highlights’ en activiteiten. Een papier met 

informatie is niet de werkwijze

2019-nov-4 ambtelijk toetsen moties 

en amendementen

onduidelijkheid over 

ambtelijk advies

Het proces van het ambtelijk toetsen van moties en 

amendementen moet beter. Als een ambtenaar aangeeft 

dat een motie/amendement technisch kan het niet zo zijn 

dat de wethouder dit tijdens de vergadering weerspreekt. 

Over de objectieve vraag of het uitvoerbaar is moet er een 

eenduidig antwoord zijn. Daarna is er natuurlijk de 

politieke afweging van de wethouder. Dit wordt door de 

driehoek (burgemeester, gemeentesecretaris, griffier) 

momenteel besproken. 


